



## 2024ko Alarde Parekidearen Balorazioa

Alarde Parekidearen Junta

Irunen, 2024ko uztailaren 4an

**“Argi eta garbi dago gero eta gehiago direla Irunen ehunka urtetako tradizioak berdintasunez ere goza daitezkeela uste dutenak. Horren erakusgarri da aspaldiko urteotan Alarde Parekideari babesa ematen diotenen kopuruaren emendatzea, bai lerroetan, bai espaloietan.”** Horrela hasten zen 30eko arratsean Gipuzkoako egunkari batek egindako jaien kronika. Ez da berria, urtez urte baieztatzen den joera baizik.

Bertatik bertara ikusi dugu, beste behin, adin eta izaera guztietako lagunek Alardea eginda sentitzen duten poza eta emozioa. Batzuk uzkur hurbiltzen dira, ez dute inor ezagutzen. Emakume helduak izan ohi dira, luze pentsatu ondoren erabakia hartu dutenak; beste batzuk neska gazteak dira, bizi-biziak. Denek bukatzen dute ekainaren 30ean hunkituta, konpainiak egindako abegi onari eskerrak emanda, ordura arte ukatua zitzaien aukera baliatu eta behingoz ospakizun eta jaietan bete-betean murgildu direlarik zirraren zirrarez bizitakoa deskribatu ezinik. Bertatik bertara ikusi dugu nolako harrotasunez jotzen duten erredoblea, partxea, txilibitua, edo eskopetarekin. Adina, jatorria, sexua, kolorea zeinahi dutela ere, urtetik urtera ehunka batzen zaizkigu. Emakumeek gizonen pare Alardeaz berdin goza zezaten duela 28 urte zailtasun pila gaudituta lanean hasi ginen lagunok sentitzen dugu gaugerero familia handi bat osatzen dugula, pausua arrera egitera ausartzen direnak elkartzen zaizkigun heinean hazi egiten gara. Zeren eta, inklusioa, jai giroa, berdintasuna, aniztasuna gehitu ahala, alardea hobetu egiten baita. Izan ere, inor bazter uzten ez duen jai hobea izaten da, gizarte hobea egiten du.

Berrito eman behar dizkiegu eskerrak barruan nahiz espaloietan parte hartzen dutenei, antolatzen duten agintariei, Alardea gauzatzeko antolamenduetan ahaleginak eta bi egiten dituzten guztiei. Emakunderi eta Gipuzkoako Foru Aldundiari ere bai, naski, ekonomikoki ahalbidetzen baitute.

Aurten Udalak berrito egin dio uko gure eskabideari eta ez du herritar guztiontzako Udal Alarde bat antolatu. Baina ez dugu amore emango: berdintasunezko Alarde batek bizikidetzaren sustatzen du, eta horrelako Alardea sustatzen, antolatzen eta defenditzen duen erakunde batek herritarren zilegitasuna eta atxikimendua erdiesten ahal du. Eta guk harro sentitu nahi dugu, geure Udalez ez ezik, haren ordezkari politikoez eta geure ospakizun handia geure herrikideekin partekatu ahal izateaz ere.



## Valoración del Alarde Igualitario 2024

Junta del Alarde Igualitario

Irun, 4 de julio de 2024

**“Que las tradiciones centenarias también se pueden disfrutar en igualdad es una convicción cada vez más extendida en Irun. Muestra de ello es el significativo aumento del apoyo al Alarde público que se ha producido en los últimos años, tanto dentro de sus filas como en las aceras.”** Con este párrafo comenzaba la crónica de las fiestas un periódico guipuzcoano el día 30 a la noche. No es nuevo, es una tendencia que se confirma año tras año.

Hemos vuelto a ser testigos de la emoción y la alegría con la que personas de todas las edades y condición hacen el alarde. Se acercan a veces con temor, no conocen a nadie. Algunas son mujeres maduras que se han decidido después de mucho pensarlo; otras son jóvenes llenas de vitalidad y entusiasmo. Todas terminan el día 30 de junio emocionadas, agradecidas por la acogida en la compañía, por el disfrute de una celebración y una fiesta que hasta ahora se les había negado, y que describen como intensa y emocionante. Somos testigos del orgullo con el que tocan el redoble o el parche o el txilibito, o simplemente llevando una escopeta. Son personas de todas las edades, procedencia, sexo, color, cada año son unos cientos más las que se suman. Tenemos la impresión de que este grupo que comenzó a trabajar hace 28 años, con muchísimas dificultades, para que las mujeres pudiesen participar y disfrutar del alarde igual que los hombres, se está convirtiendo en una gran familia, que crece y acoge a las que ya estaban y a las que van llegando, se nos van uniendo y se atreven a dar el paso. Porque el alarde mejora cuanto más inclusivo, más festivo, más igual, más plural es. Porque una fiesta que no discrimina y no excluye a nadie es una fiesta mejor y hace una sociedad mejor.

Tenemos que volver a dar las gracias a todas las personas que participan desde dentro y desde las aceras, a los mandos que lo organizan, a todas las personas que trabajan de forma incansable para que esto sea posible. A Emakunde y la Diputación Foral de Gipuzkoa, que lo sufragan económicamente.

De nuevo este año el Ayuntamiento se ha vuelto a negar a nuestra petición de que organice un Alarde Municipal para toda la ciudadanía. Pero es este un empeño al que no vamos a renunciar; porque un Alarde en igualdad es un valor de convivencia, y una institución que lo alienta, lo organiza y lo defiende es una institución que se legitima y se hace respetar por la ciudadanía. Y nosotras y nosotros queremos sentir orgullo de nuestro Ayuntamiento, de nuestras y nuestros representantes institucionales y de poder compartir esta gran celebración con el resto de la ciudadanía.